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Lukas 1:57-66
Nu ska jag bekänna en sak för Er
Jag var inte här i kyrkan på högmässan igår!
Om några av Er stämmer in i min
bekännelse vet jag ju inte
eftersom jag inte var här…
Midsommardagens gudstjänst firade jag
på konferensen i Torp nära Örebro
där det samlas många tusen personer.
När man deltar i andras gudstjänster
här i Evangeliska Frikyrkans så
får man goda idéer
Anders Blåberg Missionsföreståndare i EFK
höll en utomordentligt inspirerande
och uppmuntrande predikan
den var ungefär 37 minuter (eller 33 kanske)
Så det tänkte jag eventuellt införa här
Här brukar det hålla sig kring 13-14 minuter
men då hinns inte alltid det bästa komma med
och man förkortar och hoppar över tankeled…
För honom var det flera andra som
trädde fram och liksom beredde marken
för hans predikan

Vid några tillfällen har jag stått på scener
och hållit en kort introduktion
för att presentera den verklige talaren
Och dagens ungdomar vet vad ett förband är
det kan vara ett rockband
som eldar upp publiken
och får dem i stämning innan
huvudattraktionen kommer
Idag är det Johannes Döparens dag
han var presentatören, förbandet
den som skulle bereda väg för Jesus
Idag är det Johannes Döparens dag
i Svenska kyrkan.
En dag som understryker att det Gud gör
har ett syfte och ett mål
Guds frälsningsplan, kallade vi det förr
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en benämning som fallit ur bruk
Redan innan Johannes föds
förstår vi att han har ett uppdrag
en uppgift för Guds skull

Idag är det Johannes Döparens dag
En av de dagar då ovanligt få går i kyrkan
Midsommarhelgen har nämligen ingen
stark ställning som kyrkogångsdag
men till OP kommer förstås många!
Förklaringen stavas sommar
och just en sådan strålande sommardag
har Johannes fått idag

Johannes blev redan vid sin födelse
en särling, en avvikande
Hans namn var bestämt i himlen
meddelat av ängeln Gabriel
Så kom det sig att man
bryter med familjetraditionen
Jehohanan (Johannes) betyder
Guds nådefulla gåva
eller Gud har förbarmat sig
Grannar och vänner
blir förundrade, förskräckta
Vad kan Gud vilja uträtta
med ett sådant namn
genom denne Johannes?

Johannes framstod verkligen
som en profet, en budbärare
och det bekräftades också genom
hans udda sätt att leva
Varje korsordslösande person
har någon gång kunnat koppla
Johannes Döparen till orden
kamelhår, gräshoppor eller vildhonung
Han bar kläder av kamelhår
och åt gräshoppor och vildhonung

Johannes Döparen var i sin tid
mera fattbar och begriplig
än vad han är för oss idag
Då kunde folket lagen och profeterna
de var insatta i Guds ord
Johannes gjorde precis det
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som profeten Jesaja talat om
Tack vare detta – blev han igenkänd
en som var väntad i Gamla testamentet

Johannes blir en vägröjare,
i enlighet med tidigare profetior
och hans handlande
stämmer med förutsägelserna
hos Jesaja –
Det understryker, det bekräftar
att bakom Johannes står Gud
Den Gud som har ett syfte, ett mål, en plan

Johannes öppnar dörren för Guds lamm,
presenterar Jesus, han som skulle komma
Johannes förkunnade att Guds rike var nära
Han ropade: Omvänd Er. Himmelriket är nära!
Och det ropet når oss och vårt sekulariserade
Sverige idag!

Idag är det Johannes Döparens dag
och vi får möta en stor berömdhet
vi är inte de enda som är eller
har varit nyfikna på Johannes,
han som senare i livet skulle döpa Jesus

Folket i Jerusalem och hela Judéen
och trakten kring Jordan samlades
för att se och höra
Människor blev gripna
de bekände sina synder
och döptes av Johannes i Jordanfloden

Johannes ropade i öknen, en plats vi inte
förknippar med folksamlingar och
ännu mindre tänker på som
den verkligt lämpliga platsen att välja
om man ville föra ut sitt budskap.
Vid en port vid stadsmuren
eller på en marknad, ett torg i Jerusalem
men Johannes handlar styrd av
profetian
Han håller ut och förkunnar:
Gör vägen rak för Herren

Johannes talade just där han var
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han fullföljde sitt uppdrag
Johannes väntade inte tills platsen var perfekt
tills de rätta åhörarna var där eller
tills dess omständigheterna kändes rätt
Han väntade inte till han gjort sig ett namn
tills han kunde resa till Aten eller Rom
– hade han gjort det
hade hans röst aldrig blivit hörd…
Idag är det Johannes Döparens dag
och då tänker vi på en bestämd, historisk
och verklig person

Johannes far hette Sakarias och var präst
vid templet i Jerusalem
Han fick vara med om en uppenbarelse
av märkligt slag: till höger om rökelsekaret
visade sig en Herrens ängel
och berättade om det som skulle ske.
Jag är Gabriel som står vid Guds tron
och jag är utsänd för att tala till dig
och ge dig detta glädjebud. Men du skall bli
stum och inte kunna tala förrän den dag
då detta skett, eftersom du inte trodde
på mina ord, som skall gå i uppfyllelse
när tiden är inne.

I dagens text föds Johannes
och när Sakarias bekräftar att hans namn
skall vara det namn ängeln nämnt: Johannes
då bryts stumheten, hans läppar
och hans tunga löses
Han lovar och prisar Gud

Kan det vara så att om man
fick se en ängel
så nog skulle tron komma
och fick man bara höra en ängels budskap
så nog skulle man vilja prisa Gud

Men Sakarias som ju var en from man
en trons människa reagerade annorlunda
Det han gjorde passar in i vår tid
med den moderna människans
tvivel och kritiska distans
Sakarias invänder
han tror inte riktigt på det han ser och hör
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Han vill börja diskutera med ängeln
Han reagerar direkt och tänker förmodligen
att detta, detta är inte möjligt!
Ännu idag kan vi grubbla över
hur detta var möjligt

Utan att försöka kullkasta värdet
av att vara förnuftig, att tänka logiskt
att förhålla sig kritisk
så finns det för oss alla
stunder och ögonblick
då något händer som lämnar förnuft
och logik långt bakefter
då är öppenhet, förväntan och tillit
till Guds omsorg tillgångar

Undret skedde
Gud ville att Elisabet och Sakarias
och deras son Johannes
skulle vara hans benådade
och älskade redskap

Även om vi inte är några trons förebilder
eller berömda ledande gestalter
så kallas också vi
att bli och vara Guds verktyg
att leva med Gud
Bär vi kärlek till Gud i våra hjärtan
blir vi sändebud och vittnen

Idag är det Den Helige Johannes Döparens dag
Han är helig som ett Guds redskap

som öppnar dörren, banar väg
för Guds lamm, för Jesus,
Han som kommer

Johannes Döparen är ett helgon och en martyr
Över honom har Gud förbarmat sig
Vi hör honom säga till oss,
till vår stad, till vårt land:
Omvänd er. Himmelriket är nära!

Lars B Stenström
Kyrkoherde, kontraktsprost
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